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سوغات 3میلیارددلاری 
سفر چین برای  شهر

 شهردار تهران با حضور در پارلمان شهری 
جزئیات قراردادها و تفاهمات انجام شده در چین را تشریح کرد

علیرضا زاکانی، شــهردار تهران سفر 13روزه ای به کشور چین 
داشــته که در این ســفر توافقات خوبی در حوزه حمل ونقل 
عمومی به ارزش بیش از 3میلیارد دلار انجام شــده و به اذعان 
اعضای شورای شــهر تهران در تاریخ بلدیه بی نظیر و کم سابقه 
بوده اســت. انعقاد 15قرارداد و تفاهمنامه در راســتای تامین 

ناوگان برای حمل ونقل عمومی اعم از واگن، اتوبوس و تاکسی، 
مذاکره برای انتقال فناوری ساخت بوژی، فعال و عملیاتی کردن 
قرارداد 630دستگاه واگن پس از 7ســال و... از اهم کارهایی 
بودند که سکاندار پایتخت با هیأت همراه در این سفر پیگیری 
کردند و به سرانجام رساندند. دیروز اعضای شورای شهر تهران 
در یکصدوهشتادونهمین جلسه شورای شــهر تهران، میزبان 
علیرضا زاکانی در پارلمان شهری بودند. شهردار تهران با حضور 
در این جلسه گزارشی از جزئیات سفر به پکن و دستاوردهای 
آن را ارائه داد و تأکید کرد: »اگر دولت و ریاست محترم جمهور 

دغدغه حل مشــکلات تهران را نداشــت، همان مسیری طی 
می شــد که در دوره قبل مدیریت شــهری و دولت سابق طی 
شد و امکانی برای بهبود شرایط صورت نمی گرفت. با حمایت 
دولت قرارداد 630دســتگاه واگن بعد از 7سال عملیاتی شد و 
قطعا این اقدام تحولی در نــاوگان حمل ونقل ریلی تهران که با 
کمبود واگن مواجه است، ایجاد خواهد کرد.« او در ادامه با بیان 
اینکه چین دارای بزرگ ترین جغرافیای انســانی و یک تفاهم 
راهبردی ۲5ساله با ایران است، گفت: »10سال است که با پکن 
خواهرخواندگی داریم، اما به گفته شهردار این شهر اتفاق خاصی 

در این مدت رخ نداده است. این سفر به دعوت رسمی شهردار 
پکن و برای حضور در سومین اجلاس »یک کمربند - یک راه« 
انجام شد که بعد از مجمع عمومی سازمان ملل گسترده ترین 
مجمع اســت و موضوع اصلی آن جهان آینده و ایجاد یک نظم 
نوین با مشــارکت همه بود.« در این اجلاس شــهردار تهران 
سخنرانی کرد و به گفته خودش ســخنانش در 5محور اصلی 
انجام شــد که او در ادامه آن را تشــریح کرد و اطلاعاتی هم از 
جزئیات مذاکرات و تفاهمات صورت گرفته و قراردادهای منعقد 

شده و... ارائه داد.
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شهرداری می تواند برای زنان سرپرست خانوار کارآفرین باشد

احمد صادقی، رئیس کمیته شفافیت شــورای شــهر تهران: شــهرداری تهران با برخورداری از نیروی انسانی 
متخصص و باســواد و مقبولیت بین عموم جامعه، می تواند برای توانمندســازی بانوان سرپرست خانوار در 

حوزه اقتصادی وارد عمل شده و مانند کارآفرین باشد.

لزوم تدوین لایحه شهر دوستدار سالمند
سوده نجفی، رئیس کمیته سلامت شورای شهر تهران: متأسفانه هنوز لایحه شهر دوستدار سالمند به شورای 
شهر ارسال نشده است؛ برهمین اساس در راستای بهبود خدمات رسانی به این افراد، شهرداری باید نسبت 

به تدوین این لایحه اقدام کند.

ضرورت تکمیل پروژه ایوان ری
زهرا شــمس احســان، رئیس کمیتــه اجتماعــی شــورای شــهر تهــران: نظــام بهره بــرداری از پــروژه ایــوان باید 
تعیین تکلیف شود تا در چرخه خدمات رسانی قرار بگیرد و از شهردار تهران می خواهیم با روحیه ای جهادی این 

پروژه را تکمیل کرده و در اختیار شهروندان قرار دهد.

ضرورت تهیه پیوست ترافیکی پروژه سرای ایرانی در منطقه١٥
ناصر امانی، عضو کمیسیون برنامه وبودجه شورای شهر تهران: در منطقه15 مرکز خرید سرای ایرانی قرار است 
افتتاح شود که این موضوع ترافیک معابر را تشدید می کند آن هم در شرایطی که هم اکنون گره ترافیکی زیادی 

در آن نقطه وجود دارد، برهمین اساس باید پیوست ترافیکی و اجتماعی آن تهیه شود.

دهن کجی رانندگان به قانون 
شهرک پردیسان، شهرکی اســت که در آن ده ها جانباز و آزاده 
8ســال جنگ زندگی  می کننــد و اغلب ســاکنانش خلبانان 
بازنشسته نیروی هوایی هستند. در نزدیکی خیابان سیمای ایران 
در ورودی شهرک پردیسان، بیمارستان لاله و شهرک دانشگاه 
آزاد مجتمع پیامبر اعظم)ص( قــرار دارد. حضور این دو مرکز 
عمومی باعث ایجاد مشکلات جدی ترافیکی برای مردم شده و در 
این محدوده شاهد پارک خودروها به شکل دوبل و حتی بیشتر 
هستیم؛ به شکلی که نه تنها راه ورودی شهرک را بسته اند بلکه 
اجازه تردد به خودروهای امدادی مانند آتش نشانی، اورژانس و 
... را هم نمی دهند. پلیس راهنمایی و رانندگی هم در این معبر 
حضور ندارد و نتیجه این شده که رانندگان با خیالی آسوده زیر 
تابلوی حمل با جرثقیل پارک می کنند و این یعنی دهن کجی به 
قانون و همه اینها در حالی است پارکینگ عمومی دانشجویان 

هم در خیابان سیمای ایران قرار دارد.
محمدی از شهرک پردیسان 

شماره تلفن ارتباطي با خوانندگانبا مردم

چرا فروشگاه اینترنتی گزینه پیگیری کالا ندارد؟
چند وقتی است که من به علت مشــغله زیاد، خریدهایم را از 
طریق بخش فروشگاهی یکی از اپلیکیشن های اینترنتی مشهور 
که خدمات متفاوتی دارد انجام می دهم. یکی از مشکلات بزرگ 
این اپلیکیشن این است که گزینه پیگیری کالا ندارد و مشتری 
نمی داند که ارســال خریدش در چه مرحله ای است. از طرفی 
تنها یک شماره پشتیبانی دارد که هنگام برقراری ارتباط با آن 
همیشه تعداد زیادی در صف انتظار هســتند. از طراحان این 
اپلیکیشن و همینطور صاحبان این شرکت اینترنتی درخواست 
می کنم تا گزینه پیگیری کالا را به باقی گزینه ها اضافه کنند تا 

مشتری قادر به رهگیری سفارش خود باشد.
مریم از تهران

تونل محرم شهرستان کازرون چه زمانی تكمیل مي شود؟
از 15سال پیش پروژه احداث تونل محرم کازرون کلید خورده 
ولی تا الان فقط نیمی از تونل حفر شده است و هیچ خبری هم 
از اتمام آن نیســت. درصورت اتمام و راه اندازی این تونل مسیر 
کازرون تا بوشهر ۲۲کیلومتر کاهش پیدا می کند که مسلما باعث 
آسایش و راحتی تردد بیشتر شهروندان هر دو شهر خواهد شد. از 
دست اندر کاران این پروژه درخواست داریم هر چه زودتر نسبت 

به اتمام و راه اندازی آن اقدام کنند.
گرمارودی از کازرون

ارسال پیام کوتاه خوانندگانپیامک

جلوی ساخت و سازهای غیراصولی در کاشان گرفته شود
کاشان ازجمله شهرهایی است که دارای بافتی تاریخی و قدیمی 
و همینطور جاذبه های گردشگری اســت که نمونه معروف آن 
خانه طباطبایی هاست. مدتی است ساخت و سازهای غیراصولی 
و خیابان کشی های غیرکارشناسی بلای جان بافت تاریخی این 
شهر شده و این اقدامات نسنجیده ارزش هویتی و فرهنگی کاشان 
را در معرض خطر قرار داده است. بهتر است تا دیر نشده جلوی 
این اقدامات مخرب و جبرا ن ناپذیر گرفته شود تا بیش از این به 

بافت تاریخی این شهر آسیب وارد نشود.
 تربیت از کاشان 

خیابان هپكوی اراک نیازمند پل هوایی عابر پیاده است 
خیابان هپکوی اراک یکی از خیابان های پرتردد این شهر است 
که معمولا هم خودروها با ســرعت زیاد و غیرمجاز در آن تردد 
می کنند. همین موضوع می تواند زمینه ساز بروز تصادفات و ایجاد 
خسارات جانی و مالی شود. به همین خاطر درخواست داریم تا 
هرچه زودتر یک پل عابر هوایی که مجهز به پله برقی هم باشد 

برای این خیابان تعبیه و نصب شود.
حامدی از اراک

  bamardom_hamshahri@تلگرام با مردمپیام

گزارش کار امروز

مهم ترین اقدامات مدیریت شهری،کف مناطق رخ می دهد 
و همشهری در پی مطالبه گری از شهرداری های مناطق است 
تا مشــخص شــود هر منطقــه در هــر روز چــه اقدامــی انجام 

داده است.

منطقه 

در سی وســومین نشســت کارگــروه مشــورتی و تخصصــی محلات 1
تهران و دومین جلسه پایش محلات منطقه یک شرکت کردم.

سیدمهدی صباغ

منطقه 

به مناسبت هفته پدافند غیرعامل، در جلسه ای که به این منظور 9
و با حضور مدیران شــهری و نمایندگان نهادهای خدمت رســان در 

سوله بحران تشکیل شد، شرکت کردم.

محمدرحیم مرتضوی

منطقه 

روز ســه شــنبه ابتدا با شــهروندان تهرانی در رادیو تهــران گفت وگو 5
کردم و ســپس چنــد دیــدار کاری و ملاقــات با موضوعــات مختلف 

داشتم.

احسان شریفی

منطقه 

محله هرندی فرصت کشــف اســتعدادهای برتــر در عرصه ورزش 12
را فراهم کرده اســت. روز سه شنبه در جمع ورزشــکاران عنوان دار 
و قهرمــان کشــور و ملــی حاضــر شــدم و قرار شــد کــه شــرایط برای 

زیرساخت های ورزشی فراهم شود.

وحید رضا انارکی محمدی

منطقه 

بــا هــدف جلــب رضایتمنــدی و ســهولت در انجــام ســفرهای 18
درون شــهری شــهروندان و کاهــش بــار ترافیــک، تعــداد 5پــروژه با 
ماهیت حمل ونقل و ترافیک در قالب طرح »من شهردارم« تکمیل 

شد و به مرحله بهره برداری رسید.

محمد جواد خسروی

منطقه 

به مناسبت هفته پدافند غیرعامل و روز دانش آموز، رزمایش ملی 3
دانش آموزی در مدرســه رازی منطقه برگزار شــد که در این مراسم 

شرکت کردم.

حمید جوانی

منطقه 

مانور عملیاتــی حریق و نجات را بــا محوریت فروریزش پاســاژ کاوه 11
برگزار کردیم و در این مانور عوامل اجرایی 137، شهربان و معبربان 

ناحیه2نیز حضور داشتند.

سید محمد موسوی

منطقه 

به منظــور پیگیــری مطالبــات شــهروندان محلــه جوادیــه نوســازی 16
نهر، لکه گیری، جــدول گــذاری، دریچه گذاری کامپوزیــت و اجرای 
آســفالت 10متری دوم محله جوادیه به پایان رســید و پیگیری این 

مهم را بر عهده داشتم.

محمدامین سالاری پور

منطقه 

در کمیته ایمنی منطقه 7 با حضور مدیران شــهری منطقه شرکت 7
کــردم. در ایــن جلســه بــا حضــور نماینــدگان آتش نشــانی، ســتاد 
مدیریت بحران و... درباره ساختمان های ناایمن بحث و تبادل نظر 

شد.

نصرالله آبادیان

منطقه 

طرح تحولی20گانه خدمت شهرداری تهران به منظور توسعه و ارائه 14
خدمــات ترافیکــی، عمرانی و شــهری مطلوب بــرای شــهروندان در 

منطقه را بررسی کردم.

امیر یزدی

منطقه 

در راســتای طرح تعویض مخازن زباله فرســوده و نوســازی مخازن 20
مکانیــزه، 3٠٠ مخزن زباله نــو در معابــر اصلی و فرعــی این منطقه 
جانمایی و نصب شده است که پیگیری این مهم را برعهده داشتم.

رضا شنگی

منطقه 

به مناسبت هفته پدافند غیرعامل در سمینار آموزشی پدافندعامل 2
در حوزه شهری شــرکت کردم و دســتور تدوین شناســنامه پدافند 

منطقه را دادم.

مهدی صالحی

منطقه 

در نشســت صمیمانــه ای که بــا حضور مدیــران و پرســنل معاونت  10
مالی و اقتصادی منطقه برگزار شد، به درخواست ها و دغدغه های 

کارکنان رسیدگی کردم.

مهدی اخ الصنایع

منطقه 

به همراه جمعی از همکاران، با خانواده های معظم شهیدان حاتمی 6
و رفیعی از شــهدای گرانقدر منطقه دیدار کردیم. همچنین جلسه 

دیدار هفتگی با کارکنان منطقه برگزار شد.

مرتضی روحانی

منطقه 

در جلســه مشــترک با مدیــرکل هماهنگــی، نظــارت و کنتــرل امور 13
مناطق شهرداری تهران موارد مرتبط با طرح تحولی 20گانه خدمت 
را بررسی کردم و در مورد اجرای این موضوع بحث و تبادل نظر شد.

محمد هادی علی احمدی

منطقه 

در راستای کاهش تصادفات بزرگراهی، نصب گاردیل در دستور کار 19
قرار داشت که این مهم را پیگیری کردم. 

تورج فرهادی

منطقه 

در راســتای نظــارت ســتادی، از ناحیــه 8منطقــه بازدیــد داشــتم و 4
در جریــان آخرین وضعیــت اقدامات انجام شــده شــهردار مربوطه 

قرار گرفتم.

علی اصغر کمالی زاده

منطقه 

بازدید میدانی ای از خیابان آقایاری در محله جلیلی داشتم و در این 17
فرصت جمعی از شــهروندان مطالبات شــان را از مدیریت شــهری 

درخواست کردند.

رضا سیفی

منطقه 

دیــداری بــا دادســتان جدیــد منطقه داشــتم و دربــاره ســاماندهی 8
دستفروشان بحث و تبادل نظر شد.

فاطمه تنهایی

منطقه 

از بافت فرسوده منطقه بازدید کردم. در راستای مسیر توسعه شهر و 15
نوسازی بافت فرسوده و صدور پروانه ساختمانی، طی 7 ماه نخست 

سال 1402نسبت به مدت مشابه سال گذشته منطقه، رکورد زد.

محمد شیری

منطقه 

در همایشی با حضور معتمدان محلات منطقه، احکام هیأت امنای 21
محله های13گانــه را اهــدا و بر ضــرورت پیگیری جــدی موضوعات 

شهری محلات تأکید کردم.

رضا پوریافر

منطقه 

در نشســت هم افزایــی حفظ و صیانــت از حریــم منطقــه، میزبان 22
جمعی از نمایندگان نهادهای خدماتی و نظارتی در حریم بودم.

مسعود نصرتی

ترسیم آینده متروی تهران تا 1420

طی سال های گذشته آخرین نســخه طرح جامع حمل ونقل ریلی تهران 
به تصویب رسید و در این طرح در یک افق بلندمدت برای متروی تهران 
برنامه ریزی هایی انجام شد تا 4 خط دیگر به خطوط 7گانه فعلی مترو افزوده 
شود. در طرح جامع حمل ونقل ریلی تهران، پایتخت تا سال 1420 علاوه بر 
خطوط موجود و خطوط حومه ای، نیاز به 4خط جدید دارد و برای پس از آن 
نیز 2 خط اکسپرس )خطوط قطار تندرو( پیشنهاد شده است. تمایز خطوط 
پیشنهادی با خطوط موجود آنجاست که بر خلاف خطوط فعلی که عمدتا 
مسیرهای قطری، شرقی - غربی یا شــمالی - جنوبی را طی و همگی از 
محدوده مرکزی شهر عبور می کنند، مسیر خطوط پیشنهادی ۸، ۹، 10 و 11 

حلقه های مكمل را در خارج از محدوده مرکزی پوشش می دهند.

مسعودیه

سرسبز

41 کیلومتر
34 ایستگاه

13 ایستگاه تبادلی
4 ایستگاه تبادلی اصلی

1، 2، 3، 4، 6، 7، 8، 9و 11
مناطق جنوبی تحت پوشش: 

15، 16، 17، 18و 19
مناطق غربی و شمالی تحت پوشش: 

10، 2و 9
مناطق شرقی تحت پوشش:

4، 6، 7و 8

ط 8
خ

دولت آباد

چیتگر

49 کیلومتر
40 ایستگاه

12 ایستگاه تبادلی
2 ایستگاه تبادلی اصلی

1، 2، 3، 4، 5، 6، 7، 8، 9، 10و 11
مناطق شرقی تحت پوشش: 

4، 8، 14،13 و 15
پوشش نواحی شمالی بزرگراه همت: 

 )ونک و پونک(
پوشش جنوب 

منطقه 22

ط 9
خ

سه راه تقی آباد

چیتگر

ط 11
خ

32 کیلومتر

21 ایستگاه

4 ایستگاه تبادلی

1، 3، 6، 8و 9

پوشش جنوب و جنوب غربی 

پوشش مناطق: 
18، 19، 20و 21

تهرانپارس

وردآورد

10 
خط

46 کیلومتر

35 ایستگاه

6 ایستگاه تبادلی

2 ایستگاه تبادلی اصلی

1، 2، 3، 4، 6، 8، 9و10

اتصال شرق به غرب تهران 
برای پوشش مناطق شمالی

طول

تعداد 
ایستگاه

ابتدا

تعداد ایستگاه های انتها
تبادلی با خطوط مترو

تعداد ایستگاه تبادل با 
خطوط حومه ای و اکسپرس

خطوط مترو 
دارای تبادل

فرناز محمدزادهحمل ونقل
روزنامه نگار

طی حکمی از سوی زاکانی 
مدیرعامل جدید سازمان زیباسازی شهر تهران منصوب شد 
با حکم شــهردار تهران، مهدی مذهبی، مدیرعامل جدید سازمان 

خبر
زیباسازی شهر تهران شد. او یکی از چهره های شناخته شده فرهنگی 
و انقلابی اســت که در ۲ دهه اخیر در حوزه های مختلف فرهنگی و 
رســانه ای فعالیت کرده اســت. ازجمله ســوابق او می توان به سرپرستی روزنامه 
همشهری و ســردبیری این روزنامه، قائم مقامی خبرگزاری ایسنا، سرپرستی مرکز 
ارتباطات و امور بین الملل شهرداری تهران، مدیریت در شورای هماهنگی تبلیغات 
اسلامی و معاون فرهنگی مؤسسه فرهنگی تبیان اشاره کرد. همچنین رضا صیادی 
طی بیش از ۲ســال فعالیت به عنوان مدیرعامل ســازمان زیباسازی شهر تهران، با 
نوآوری های خودش توانست تغییرات مثبت و خوبی در چهره شهر ایجاد کند. واکنش 
سریع سازمان زیباسازی به اتفاقات روز کشور و دنیا و تغییر چهره بیلبوردهای شهری 
از دستاوردهای مهم دوره ریاست صیادی به شمار می رود. علیرضا زاکانی، شهردار 
تهران در حاشیه یکصدوهشتادوهشتمین جلسه شورای شهر تهران تغییر ایجاد شده 

در سازمان زیباسازی را در 
راســتای برنامــه ارتقای 
مدیــران عنــوان کرد و 
گفــت:» بــه زودی حکم 
جدیدی برای رضا صیادی 
در مجموعه شــهرداری 
تهــران یــا در ســایر 
مجموعه هــا زده خواهد 

شد.« 

 محورهای سخنرانی در اجلاس 
یک کمربند - یک راه

اول: آینده جهان و نظم مطلوبی که می تواند عدالت را در سطح 
جهان بسازد

دوم: مدیریت شــهری و نقش او در قبول مسئولیت خدمت 
به مردم

سوم: تحولات در تهران و رویکرد مدیریت شهری پایتخت به 
هوشمندسازی

چهارم: استقبال از حضور نمایندگان کشورها برای دیدن تهران
پنجم: محکومیــت جنایت اســرائیل در تریبــون جهانی و 

بین المللی

تراموا با چرخ لاستیكی
شرکت واگن ســازی 5هکتار ظرفیت دارد که طرف چینی قول 
توسعه و تجهیز آن را داده اســت. همچنین شرکت چینی ابداع 
جدیدی در تولید ترامواهای دارای چرخ لاستیکی داشته و امکانی 
فراهم شده تا این ترامواها را به صورت جدی دنبال کنیم. برای این 
نوع از ترامواها ریل گذاری انجام  نخواهد شد زیرا قرار شد جزئیات 

آن را اعلام کنند تا اگر به صرفه و صلاح شهر بود، تأمین شود.

گلایه شهردار از خودروساز های داخلی
با ســفر به چین نــوع نگاهمان بــه قیمت هــا و کیفیت 
خودروســازی های داخلی تغییر کرد؛ چراکه خودروهای 
داخلی هم گران هســتند و هم کیفیت پایینی دارند. با یک 
شرکت داخلی قرارداد بسته ایم که گفته اند امسال ۲دستگاه 
ماشین تحویل می دهند، اما در چین و در یک شیفت کاری 

500دستگاه اتوبوس تولید و تحویل داده می شد.

روسیه؛ مقصد بعدی
می خواهم به این پرســش که چرا به چین سفر کرده ایم، اینطور پاسخ 
دهم؛ چین با سایر کشورها تفاوت هایی دارد؛ چراکه ایران سند راهبردی 
با چین دارد و این سفر نشان داد که شهرداری تهران این اقتضا را دارد 
تا با پشتیبانی دولت کارهای بزرگی انجام دهد. ما هدف گذاری سفر به 
روسیه را نیز داریم و هر کشوری بتواند به پیشبرد اهداف ما و منافع مردم 

کشور کمک کند، در اولویت برنامه هایمان قرار دارد.

تفاهمات برای خطوط جدید
حدود یک میلیارد دلار، تفاهم 3جانبه شهرداری، شرکت خصوصی داخلی و شرکت چینی بسته شد 
تا خط 11 متروی تهران را بسازند و قرار شد از امروز فضا بدهیم تا تجهیز کارگاه کنند. به این صورت 
که تجهیزات را خودشان می آورند و 5 درصد پیشرفت کار را انجام خواهند داد. این خط 31کیلومتر 
طول و ۲۹ ایستگاه دارد. تفاهمنامه بعدی هم مربوط به خط 8است که عملیاتی شدن این خط نیاز 
به مجوز دولت دارد. این خط 43 کیلومتر طول و 41ایســتگاه دارد. تفاهمنامه ای هم برای خرید 

دستگاه TBM با قطر بزرگ با بزرگ ترین شرکت چینی داشته ایم.

پاسخ به انتقادی درخصوص عدم حمایت از تولید داخلی
این سفر پشت پازدن به تولید داخلی نیســت؛ شــهر حداقل 10هزار اتوبوس نیاز دارد و ما فاصله 7هزار دستگاهی با نیاز شهر داریم. 
نمی توانیم مردم را زندانی کنیم و بگوییم منتظر باشید تا یک شرکت ۲اتوبوس تا پایان سال به ما بدهد. خط 7تا پایان سال و الحاقات آن 
هم سال آینده تکمیل می شود. خطوط 8، 10 و 11 نیز به تدریج ساخته و تکمیل می شوند. در تولید داخلی تفاهم3هزار دستگاه اتوبوس 
را انجام دادیم که به قرارداد تبدیل شد. توفیقات بزرگ کشور همکاری بین بخشی بین جهاد دانشگاهی، بخش خصوصی و مپنا برای 
تأمین 113دستگاه واگن بود که قرار شد شهرداری بدنه را بسازد و سایر بخش ها هم بدنه و بوژی و... را بسازند. در این قرارداد 85رصد 
داخلی سازی  صورت گرفته و شرکت واگن سازی با  7دستگاه واگن به اتاق رنگ رفته و دولت هم تامین 77 میلیون دلار را پذیرفته است.

پیگیری ها در حوزه 
دیپلماسی عمومی و سیاسی

 شرکت در اجلاس یک کمربند - یک راه
 دیدار با شــهردار پکن و پیگیری موضوع 

خواهرخواندگی و تشکیل تیم کاری
 دیدار از شــهرهای دیگر برای توســعه 

گردشگری که تفاهمات اولیه آن انجام شد
 حضور در مجمع توسعه ایران و چین

چالش های شهر تهران و ۸موضوع 
هدف گذاری شده

امروز بزرگ تریــن معضل های شــهر ترافیــک، آلودگی هوا، 
کمبود مسکن و بافت ناپایدار شهری اســت. تمرکز ما رفع این 
چالش هاســت و از چند ماه قبل به صورت جدی ایــن موارد را 
پیگیری کردیم تا در نهایت بتوانیم در سفر به پکن 8هدف ازجمله 
دیپلماســی، حمل ونقل، حوزه محیط زیست، هوشمندسازی، 
شهرســازی و انبوه ســازی مســکن، فرهنگی و گردشــگری، 
سرمایه گذاری و انعکاس رســانه ای را پیگیری و به نتایج خوبی 

منتج کنیم.

بازدید از ابرپروژه کشور چین
بازدیــدی از ابرپروژه چین داشــتیم که 
مسیری حدود 30کیلومتری بین ۲شهر 
چین بود که 6.۲ کیلومتــر زیر آب بود و 
بزرگ ترین پل معلق دنیا در آنجا ساخته 
شده است. می خواهیم با همین شرکت کار 
کنیم و بخشی از قراردادها در این مسیر 
دنبال شد. این بازدیدها شرایطی را فراهم 
کرد که تمام اهداف موردتوجه قرار بگیرند.

موفقیت های شهرداری در حوزه 
اقتصادی

بزرگ ترین دســتاوردهای این ســفر در حــوزه اقتصادی 
فعال شــدن قراردادی مربوط بــه تأمین واگــن به ارزش 
یک میلیارد دلار بود. که در این حوزه 3موفقیت کسب کردیم.

موفقیت اول: تامین 630 واگن که از سال ۹5 مقرر 
شده بود و در ســال ۹6 به یک قرارداد تبدیل شد را 
عملیاتی کردیــم. حجم عرضه ایــن موضوع حدود 
یک میلیارد دلار اســت که از محل پشتیبانی دولت 

انجام می شود.
 موفقیت دوم: مجــاب کردن طــرف چینی برای 
حمایت مالی از مجموعــه قراردادها بود که چینی ها 
مبلــغ یک میلیــارد و 40میلیــون دلار در 5قرارداد 
را متعهد شــدند تا در یک تنفس ۲ تا 3ســاله از  ما 

پشتیبانی کنند.
موفقیت سوم: بستن یک تفاهمنامه بین ما و طرف 
چینی یک نکته مهم بود و توانستیم حدود یک میلیارد 
دلار پروژه داخل شهر تدوین کنیم. براساس این تفاهم 
مقرر شــد چین تجهیز خط 11 متــرو را تا 5درصد 
پیشرفت با امکانات خود شروع کند و پس از آن کارها 

را از طریق تهاتر غیرنقد انجام دهیم.

افزایش 25درصدی تعهد قرارداد 630دستگاه واگن
در برنامه ششم توسعه کشور تأمین ۲هزار دستگاه واگن تکلیف دولت است که سهم تهران 1050دستگاه واگن 
است. در راستای تامین این واگن ها سال ۹5 قرارداد 630دستگاه واگن با چین بسته شد، اما در دولت قبل هیچ 
حمایتی برای پرداخت قدرالسهم اولیه )15درصد پیش پرداخت( صورت نگرفت و این قرارداد به دوره ششم شهر 
و دولت سیزدهم رسید. مدیریت شهری ششم برای فعال کردن این قرارداد حدود ۲سال کار جدی انجام داد و در 
نهایت با تامین مالی از سوی دولت مسیر برای تحقق آن هموار شد. در قرارداد، اجازه کاهش یا افزایش ۲5درصدی 
تعهدات وجود داشت که با مذاکرات انجام شده مقرر شد با افزایش تعهد ۲5درصدی، شرکت چینی 7۹1دستگاه 
واگن تحویل تهران دهد. امروز حدود 1507دستگاه واگن در تهران وجود دارد که با تامین واگن های جدید قطعا 

خدمت رسانی به شهروندان مطلوب تر می شود.

ایجاد قرارگاه تخصصی 
چین 

دســتاوردهای این سفر مشخص است و 
باید به اتمام برســد و در حد بیان کافی 
نیست و توقعات و انتظاراتی وجود دارد. 
نخستین انتظار ما از دولت است؛ در دولت 
اهتمام ویژه ای از سوی رئیس جمهور برای 
برقی سازی، توســعه حمل ونقل و حوزه 
محیط زیســت وجود دارد؛ لذا از وزارت 
کشور، صمت، نیرو، نفت و دیگر بخش ها 
انتظار داریم همکاری داشته باشند تا ما 
این توسعه را به نتیجه برسانیم که ادامه 
کار می توانــد افق جدیــدی ایجاد کند. 
قرارگاه تخصصی چین باهدف پیگیری 

مستمر موضوعات راه اندازی شده است.

 شهرک سازی  
 نوین چینی ها 
برای تهرانی ها

تفاهم ما در حوزه شهرسازی، این 
بود که طراحی از سوی شهرداری 
باشــد و چینی هــا بــه اقتضای 
طراحی ما، شهرک ســازی  نوین 
انجام دهند. بــرای ۲0هزار واحد 
مسکونی در راستای صنعتی سازی 
وارد تفاهم شــده ایم و درصورت 
نهایی شــدن قرارداد، ســاخته 
خواهند شــد، امــا در تفاهمات 
صورت گرفتــه در چین نیز مقرر 
شده که چینی ها قیمت ها را اعلام 

کنند اما تاکنون اعلام نکرده اند.

نحوه تحویل واگن های مترو
طبق اصل قرارداد باید چین ۲3 ماهه واگن ها را 
تحویل تهران می داد، اما با رایزنی هایی که کردیم 
مقرر شد نخستین محموله واگن ها 1۲ ماه دیگر 
تحویل داده شود. همچنین تصمیم بر آن شد تا 
8رام قطار 7واگنه به طور کامل وارد کشور شود. 
10رام قطعات بزرگ از چیــن وارد و در تهران 
مونتاژ شوند و 7۲رام هم به صورت ساخت داخل 

در کشور پیگیری می شود.

بومی سازی واگن به 50درصد می رسد
تا کنون در تمام قراردادهای مربوط به واگن سازی، سهم بومی سازی 30درصد بوده است. در قراردادهای 
منعقد شده این سهم را تا بیش از 50درصد افزایش داده ایم و همچنین مقرر شد تا انتقال تکنولوژی از 
چین به تهران هم صورت گیرد. براســاس این توافق ما می توانیم به فناوری ساخت بوژی که از قطعات 
اصلی قطارهای مترو محســوب می شود، دست یابیم؛ این درحالی اســت که طرف چینی برای انتقال 
تکنولوژی ساخت بوژی از یک شرکت اروپایی 84میلیون دلار هزینه کرده، اما این انتقال تکنولوژی به 
ما 14.۲5 میلیون دلار تعیین شد که در مذاکره بعدی به 7میلیون دلار رسید؛ چون طرف چینی شریک 
است نیمی از آن را خودش می پردازد. در نهایت قرار است 4۲0بوژی توسط چین ساخته می شود و ۲برابر 

آن )840بوژی( با انتقال تکنولوژی در تهران ساخته خواهد شد.

قراردادهای میلیارددلاری
در ایــن ســفر 5 قــرارداد بــه ارزش 
یک میلیــارد و 40میلیون دلار در قالب 
پشــتیبانی خرید هزاردستگاه اتوبوس 
دوکابینــه 18 متــری گازســوز، هزار 
دستگاه اتوبوس برقی 1۲متری، 10هزار 
دســتگاه ون برقی، 10هزار دســتگاه 
تاکســی برقــی و 100هزار دســتگاه 

موتورسیکلت منعقد شد.

سفری با دستاوردهای 
تاریخی

شــهر  شــورای  اعضــای 
تهــران پــس از اســتماع 
گــزارش ســفر شــهردار 
تهران بــه پکن مــواردی را 
در قالــب نظر و پیشــنهاد 
بیــان کردنــد. البتــه همه 
نماینـــــــدگان پارلـــــــمان 
شــهری معتقــد بودند که 
ایــن ســفر دســتاوردهای 
تاریــخ  در  ارزشــمندی 
بلدیه تهران داشته است 
و سخنانشان را با تقدیر و 
تشــکر از زحمات شهردار 
پایتخــت و هیــأت همــراه 

آغاز کردند.

مهدی پیرهادی
رئیــس کمیســیون ســامت، 
محیط زیست و خدمات شورای 

اسامی شهر تهران
از 5 راهبرد اصلی که در برنامه چهارم شهرداری 
داشــتیم یکی موضوع محیط زیست و آلودگی 
هوا و دیگــری موضوع حمل ونقــل عمومی بود 
کــه خریــد  واگــن نشــان می دهــد بــه 2 راهبرد 

اصلی در برنامه چهارم عمل شده است.

مهدی عباسی
رئیــس کمیســیون معمــاری و 
شهرسازی شورای اسامی شهر 

تهران
در کشــور، فرایندهای ترخیــص کالا ولو اینکه 
اقدام حاکمیتی باشــد، در پیچ و خم های زمان 
قرار می گیرد. لذا باید تأییدیه ها صادر شــود تا 
حتی یک روز تأخیر در واردات را شاهد نباشیم.

مهدی چمران
رئیس شورای اسامی شهر تهران

شــاید بتوان موضوع اتوبوس و پســماند را 
از کشــورهای دیگــر تامین و پیگیــری کرد، 
اما قــرارداد واگن ها از ســال 96 و مقدمات 
آن پیــش از ســال 96 انجــام شــده بــود و 
پرداختی ای در این سال ها صورت نگرفته 
بود تا امســال که ایــن امر محقق شــد؛ لذا 
مهم این بود که این موضوع به حوزه عملی 
وارد شــود و ســاخت واگن ها شــروع شود. 
از ســوی دیگــر زمــان تحویــل واگن هــا نیــز 
اهمیت بســیاری داشــت و اصرار داشتیم 
که مدت تحویل واگن ها به 12 ماه برسد که 
قول دادند سرعت تولید را افزایش خواهند 

داد تا به زمان مقرر برسند.

پرویز سروری
نایب رئیس شورای اسامی شهر تهران

مدیریــت جهــادی یعنــی مــا می توانیــم و بــر همــه 
محرومیت هــا، مقاومت هــا و تحریم ها فائق می شــویم. 
امروز روز بســیار بزرگی اســت؛ از ایــن نظر کــه آنهایی که 
برخــی چالش هــای میــان شــورا و شــهرداری را خصومت 
تلقــی می کردنــد، امــروز می بيننــد کــه تعامــل بین شــورا 
و شــهرداری چــه توفیــق بزرگــی را به وجــود آورده اســت. 
امــروز نمایــش مدیریــت جهــادی در مقابــل مدیریــت 
نــق نقیســت ها را شــاهد بودیــم کــه دائمــاً بــرای توجیــه 
قصورشان، از نمی توانم، نمی شود و نمی گذارند، گفتند. 
شهرداری تهران با تلاش شــبانه روزی این توفیق را ایجاد 
کرده اســت و امیدواریم به زودی شــاهد به بار نشســتن 
زحماتــش باشــیم. رضایــت مــردم در اســتفاده از ایــن 
امکانات، خستگی را از تن شورا و شهرداری خارج می کند.

سوده نجفی
عضو هیأت رئیسه شورای اسامی شهر تهران

نــگاه بــه تولیــد ملــی براســاس فرمایشــات 
مقــام معظــم رهبــری خــوب اســت، امــا برخــی 
خودروسازان از این مسئله سوءاستفاده کرده و 
کیفیت را کاهش داده و زمان تحویل را افزایش 
می دهند. کیفیت و کمیت خودروها باید مورد 
توجه قرار بگیرد و وزارت صمت نيز بايد نظارت 
بر تولیدکنندگان را افزایش دهد تا به  خودکفایی 
در تولید برسیم. در این زمینه نمایندگان تهران 
در مجلــس نیز بایــد پای  کار باشــند، مســائل را 
از وزارت صمت پیگیــری کنند تا مــردم بتوانند 
نتایج تلاش ها را به صورت ملموس ببینند و در 
صف اتوبوس و مترو نمانند و به روزی برسیم که 

تهران جزو 10 شهر آلوده نباشد.

مهدی اقراریان
رئیس کمیته حقوقی شورای اسامی شهر تهران

مسائل تهران بســیار پیچیده است و پایتخت 
بــا مشــکلات گوناگونــی روبه روســت؛ حــل 
مشکلات پایتخت برای ساخت تهرانی جدید 
بــا مشــخصاتی شــامل »تهــران، امیــد، پــاک و 
ســرزنده« نیازمنــد عــزم ســران قواســت. ایــن 
ســفر در تاریــخ بلدیه از نظــر  زمان، بی ســابقه 
بــوده اســت و تقاضایــی کــه داریم این اســت 
که زمانبنــدی تبدیل تفاهمــات به قــرارداد در 
گام های بعدی مشخص شود و از لحاظ قیمت 
و کیفیت مــورد ارزیابی قرار بگیــرد. آنچه برای 
شــورا اهمیت دارد، منافع ملی و مردم است. 
در ســرمایه گذاری بــه روی تمــام کســانی کــه 

منافع مردم را درنظر می گیرند، باز است.

سیدمحمد آقامیری
رئیس کمیته عمران شورای اسامی شهر تهران

انتظــار داریــم کــه برنامــه انتقــال فنــاوری بــا 
اســتفاده از شــرکت های دانش بنیــان انجــام 
شــود. مــردم در ایســتگاه های اتوبــوس در 
مواردی از 30 دقیقه تا یک ساعت و نیم منتظر 
هستند و برخی خطوط به دلیل کمبود اتوبوس 
جمع شده اند؛ لذا پیگیری برای خرید اتوبوس 
از ســوی مدیریــت شــهری اقــدام ارزشــمندی 
است و امیدواریم بتوانیم به استاندارد 10 هزار 
دستگاه اتوبوس در این دوره نزدیک شویم تا 
مشکل مردم مرتفع شود. تجهیز مترو به اندازه 
ســاخت آن اهمیــت دارد و اســتفاده از ایــن 
ظرفیت، نیازمند بهره مندی از تــوان نیروهای 

جهادی است.

میثم مظفر
رئیس کمیته بودجه شــورای اســامی شهر 

تهران
امیدواریم به جز واگن ها، ســایر تفاهمات 
هــم بــه قــرارداد تبدیــل شــود. ایــن یــک 
اتفــاق تاریخــی و یک اقــدام جهشــی بزرگ 
اســت. پیش رفتــن به ســمت برقی ســازی 
حمل ونقــل عمومــی بســیار حائــز اهمیــت 
اســت و از ســویی دیگــر فراهم کــردن 
زیرساخت های شــارژ وســایل نقلیه برقی، 
ارزش بالایــی دارد، امــا باید اطلاع رســانی 
در این مــورد انجــام شــود. خواهــش بنده 
ایــن اســت کــه تســهیلات ویــژه ای بابــت 
کاهــش قیمــت خریــد، بــه ذی نفــع نهایــی 

بدهیم.

ناصر امانی
عضــو کمیســیون برنامه  و 
بودجــه شــورای اســامی 

شهر تهران
نتیجــه توجــه بــه ترافیک و 
آلودگی هوا را در این جلسه 
تحقــق  و  بودیــم  شــاهد 
بودجــه فوق العــاده بــرای 
توسعه حمل ونقل عمومی 
از اثرات این توجهات است. 
اگر تنها دستاورد این سفر، 
ورود نخســتین محمولــه 
از واگن هــا بــه تهــران در 
12 ماه آینده باشد، به تمام 

هدف ها رسیده ایم.

 15
قرارداد و تفاهم

100000
دستگاه موتورسیکلت برقی

8
رام قطار کامل 
وارد می شود 

72
رام داخل 

کشور ساخته 
خواهد شد

10
رام قطعات وارد و 

مونتاژ می شود

 420
بوژی توسط چین ساخته می شود

840
بوژی در داخل 
ساخته خواهد 

شد

10هزار
دستگاه تاکسی برقی

 55
درصد بومی سازی  با انتقال 

تکنولوژی ساخت قطار

1000
 دستگاه اتوبوس 

تک کابین برقی 12متری

 1000
دستگاه اتوبوس 
دوکابین گازسوز 

18متری

  12
ماه زمان ورود نخستین 

واگن ها به تهران
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زینب زینال زادهگزارش
روزنامه نگار

برخی  قراردادها و تفاهم نامه ها

 1050 
دستگاه واگن

 10هزار
دستگاه ون برقی


